
Met dit document geef ik mijn zienswijze op het voorgenomen besluit van de Minister voor 
Natuur en Stikstof om voor het komend jachtseizoen (2022/2023) de jacht op het haas niet 
te openen in de provincies Groningen, Limburg en Utrecht en om de jacht op het konijn in 
alle provincies niet te openen. 

Staat van instandhouding.

Onder hazen is in onze jachtvelden de gunstige staat van instandhouding allerminst in het 
geding. Evenmin is dat het geval bij collega jagers in alle omringende velden. Het beeld dat 
het structureel slecht gaat met hazen herken ik allerminst. Integendeel.  Onze velden zijn 
zonder uitzondering allemaal voorbeelden van hoe weidelijk jagen leidt tot een florerende 
wildstand. 

Tellers van SOVON of van wie dan ook heb ik in onze velden nog nooit gezien.

Populatie dynamiek.

Hazenpopulaties, maar ook konijnen zijn in recente seizoenen - en lokaal wisselend - vaak 
overweldigend. Als voorbeeld van hoe fluctuerende populaties herstellend zijn in hun 
natuurlijke dynamiek noem ik u de watersnoodramp in 1953 waar in uitgestrekte gebieden 
dierpopulaties, ook hazen en konijnen, massaal zijn omgekomen. Populaties herstelden zich 
razendsnel en werden niet eerder bejaagd dan nadat het weer verantwoord werd en zo 
gebeurt dat heden ten dage nog steeds. Vrijwillige matiging en soms seizoenen overslaand 
vanuit de gedachte van goed rentmeesterschap. Populaties zijn door ook wisselende 
natuurlijke omstandigheden, zoals het weer, in opvolgende jaren steeds wisselend van 
omvang. 

Jacht en faunabeheer

Al sinds diep in de 19e eeuw jaagt mijn familie in de veenweidepolders rond Giessenburg in 
de Alblasserwaard.  Vanuit mijn prille jeugd ben ik betrokken bij - en deskundig opgeleid met 
– jacht als onderdeel van wildbeheer. Sinds 1969 ben ik jachtaktehouder. Nadrukkelijk wil ik 
overbrengen dat ik - en vele jagers om mij heen - jarenlang betrokken zijn bij hun jachtveld 
en intrinsiek gemotiveerd zijn om zorg te dragen voor gezonde daarin levende populaties. En 
daar ook belang bij hebbend. Dit gaat hand in hand met de wettelijke verantwoordelijkheid 
en waaraan we naar eer en geweten invulling geven. Ik ken mijn veld en de populaties als 
geen ander.

Overigens, het natte veenweidegebied bij ons is ongeschikt voor holenbewoners als het 
konijn. Ze komen bij ons nauwelijks voor en worden hier niet bejaagd.

Het jachtbedrijf is meer dan alleen afschot. Veel meer. Het behelst faunabeheer in de volle 
breedte. Vele uren steken we vrijwillig de handen uit de mouwen en alles op eigen kosten. 
Met het bevorderen van een redelijke wildstand waar andere niet-bejaagbare soorten, 



inclusief de hele biodiversiteit, volop van meeprofiteren via initiatieven voor preventie tegen 
maaiverliezen, (nest)bescherming en broedkorven plaatsen. Verder schadebestrijding, 
populatiebeheer, aanpak van stroperij, zwerfvuil & afvaldumping verwijderen en samen met 
grondgebruikers en vogelaarswerkgroepen monitoren van kunstmatig bevloeide plasdras 
percelen voor weidevogelbeheer gericht op stimuleren en bescherming van kievieten, 
grutto’s, tureluurs, slobeenden, zomertalingen, etc. 

Trouwens, het is dramatisch wat we zien dat nijlganzen soms aanrichten onder nesten en 
kuikens van weidevogels. Bestrijding van deze invasieve exoot is in onze provincie gelukkig 
toegestaan. Dat geldt niet de verwilderde kat. Die richt ongehinderd slachtingen aan onder 
jongen van zang-, weide- en watervogels, ook hazen, waaronder soorten waarvan de staat 
van instandhouding wel zwaar in het geding is, zoals de zomertaling.

Rode lijst.

Ik herinner me een interview in de media waar een persoon, toen betrokken bij actualiseren 
van de rode lijst, werd gevraagd naar het waarom van dat een steeds massaler 
voorkomende soort als de smient op de rode rijst is geplaatst. Deze antwoorde toen: ‘omdat 
er op wordt geschoten’. Uit zo’n antwoord blijkt hoezeer aan het afschaffen van de jacht een 
hogere prioriteit wordt toebedacht dan aan de staat van instandhouding. Je kunt je daarmee 
afvragen hoe vanuit een andere agenda de rode lijst misleidend kan zijn ten aanzien van 
soorten waarop mag worden gejaagd.

Gebruikte data.

Datzelfde kun je je afvragen met betrekking tot het WUR-rapport waaraan de minister 
conclusies wil verbinden en waarin de beschikbare data uit toegerichte tellingen van WBE’s, 
FBE’s en provincies volledig buiten beschouwing zijn gelaten, terwijl juist zij wettelijk 
verantwoordelijk zijn voor de monitoring van populaties. In het WUR-rapport zijn slechts 
selectieve datasets opgenomen. Dit en willekeurig gekozen referentiejaren voor de 
verschillende diersoorten geven een vertekend beeld van de werkelijkheid. 

Benuttingsjacht na inventarisatie

Vanuit goed rentmeesterschap oogsten we uit een natuurlijk overschot. Uitsluitend nadat 
jaarlijks opnieuw uit continue monitoring en inventarisatie vaststaat dat de populatie een 
bepaalde zorgvuldig afgestemde beheerste jachtdruk kan verdragen. Nooit vaker dan 1 dag 
per jaar en gemaximeerd naar genoeg is genoeg. De overige 364 dagen worden hazen niet 
bejaagd. Niet in ons veld. Ook niet in de velden om ons heen. Dat gaat al vele decennia zo. 
We doen gebieds- en jachtveldgerichte nachtelijke tellingen. Voorheen met schijnwerpers. 
De laatste jaren met nachtzichtapparatuur. State of the art equipment. Dat is van een 
andere orde en waarde dan de zogeheten Telganger van de Zoogdierenvereniging, de 
flinterdunne onderbouwing waarop de minister nu haar keuzes baseert. 



Benuttingsjacht, in tijdsbesteding slechts een fractie van de vele uren, is voor mij de basis 
voor faunabeheer in de volle breedte.

Ik ben bereid om de vele uren aan dit alles, inclusief aan bescherming van niet bejaagbare 
soorten als weidevogels, te blijven besteden en daarover verantwoording af te leggen, als 
die de juiste gegevens ook fatsoenlijk worden benut voor adequaat beleid.

Door benuttingsjacht niet te openen en zo eenzijdig, (ongeschonden) vertrouwen en 
verantwoordelijkheid weg te nemen, zal mijn motivatie voor het nog langer besteden van 
kosten en inspanning aan bescherming en biodiversiteit, aan alle hierboven onder 
faunabeheer genoemde werkzaamheden, zwaar worden aangetast.


